
Jytte Gutelands tal: 

 

"tala 

du som ännu har läppar 

tala 

tala med grannarna i farstun 

tala med folk på gatan 

och i tunnelbanan 

den som ännu har öron 

han höre 

skriv ord på papper 

på väggar och plakat 

bär orden genom staden 

högt över huvudet 

så alla kan se 

dela ut flygblad 

om frihet, motstånd, människovärde 

fred solidaritet 

låt orden flyga som svalor 

till fjärran land 

vägledda av stjärnorna 

som fåglar med gröna blad i näbben 

till våra systrar och bröder 

i världens fängelser 

de som inte kunde tiga 

tala 

du som ännu har läppar 

ord kan bli solar 

ord kan bli floder 

ord kan öppna portar 

och bygga broar 

ord kan störta tyranner 

om tillräckligt många 

av oss 

beväpnar sig med ord 

tala tala 

det är vår skyldighet 

mot dem som talade 

medan de ännu 

hade läppar” 

 

Det är dags att följa Helga Henschens uppmaning.  

 

Det är dags att tala. Vi ska tala. 

 



Tala om våldet. De två hundra barn som redan dödats av attackerna mot Gaza. De totalt 635 som 

dödats majoriteten civila och många barn.  

 

Tala om de överfulla sjukhusen. Om bristen på sjukvård för de tusentals skadade. Desperationen när 

allt fler behöver hjälp i ett redan nödställt samhälle.  

 

Vi ska tala. 

 

Tala om hur elbrist och vattenbristen nu är akut i Gaza. Hur människor tvinga frysa sig till sömns på 

nätterna.  

 

Vi ska tala om hur kriget förvärrat situationen för det folk som redan varit hårt drabbade av 

ockupationen. 

 

*** 

Ockupationen har pågått allt för länge. Stillatigande har omvärlden sett hur ockupationen slår . Hur 

den drabbar de 1,5 miljoner civila kvinnor, barn och äldre bor i världens mest tätbefolkade område, 

Gazaremsan. Samhället i Gaza försöker trots en ekonomisk och humanitär kollaps, fortsätta leva ett 

liv i värdighet. Befolkningen kämpar men situationen är ohållbar.  

 

Elbristen har under de senaste åren tvingat människor i Gaza att frysa sig till sömns nattetid. 

Skolelever har tvingats använda ficklampor för att kunna läsa läxorna. Sjuka barn har dött på grund 

av brist på medicin och fungerande sjukhus. 

 

SSUare!  

 

Idag manifesterar vi utanför Israels ambassad för att visa att vi inte accepterar våldet.  

Vi accepterar inget våld från någon sida, men vi protesterar här för att synliggöra Israels ansvar också 

innan kriget startade. Israel vill gärna lägga skulden på sin motpart, men Israels förhandlingsanbud 

har inte varit acceptabla enligt internationell rätt.  

 

Men idag står vi här framförallt för att hedra alla de civila som redan dött i detta avskyvärda krig.  

 

 

. 

***** 

 

Mötesdeltagare! Var gör den svenska regeringen? Carl Bildt har uttryckt att oväldens förmåga att 

påverka är svagt. Vad är det för attityd?  

 

Det har än så länge varit pinsamt lama uttalanden från både regeringen och socialdemokraterna. I ett 

läge där fler och fler människor blir mördade för varje timme som går räcker det inte med 

fördömanden och "skarpa" uttalanden. Svenska politiker och den svenska regeringen måste göra 

något konkret. Om de behöver hjälp med idéer är vårt första krav att Sverige och EU river upp de 

handelsavtal man nyligen har ingått med Israel. 



 

*****  

 

Demonstranter, 

 

Det duger inte att säga att det inte går. Det håller inte att be någon annan att göra jobbet.  

Att ge upp och låta orättvisan råda skulle vara den enkla vägen när utmaningarna tycks stora. 

Men styrkan är att våga ompröva och testa nya idéer. Hitta nya lösningar och inte rygga undan för 

konflikter som vi tidigare inte rått på.  

 

Men varför engagera sig? Vem bryr sig? Spelar det någon roll?  

Jo, engagemanget spelar roll.  

 

Fredspristagaren Alva Myrdal sade en gång att det inte är värdigt människan att ge upp. Nej, 

människan ska aldrig ge upp hoppet.  

 

Om Nelson Mandela hade givit upp i sin cell på Robben Island - hur hade det då blivit med 

demokratin i Sydafrika?  

 

Om de som forskar för att finna botemedel mot AIDS och cancer skulle ge upp - hur många liv ska då 

ytterligare gå förlorade?  

 

Om vi ger upp kampen för rättvisa och solidaritet. Vem kommer då att kämpa för fred, försoning i 

mellanöstern?  

 

De största orättvisorna förtjänar våra största insatser. Nu måste vi kämpa för att stoppa massakern i 

Gaza! 

 

Tack! 


